
Innst. 149 S
(2013–2014) 

Innstilling til Stortinget 
fra næringskomiteen

Dokument 8:13 S (2013–2014) 
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Sammendrag
I dokumentet fremmes følgende forslag:  

«1. Stortinget ber regjeringen fremme en helhetlig
jordvernplan.

2. Stortinget ber regjeringen stille alle dispensa-
sjonssøknader om omdisponeringer av matjord i
bero inntil en helhetlig jordvernplan er vedtatt.
Eventuelle dispensasjonssøknader i forbindelse
med allerede fattede vedtak knyttet til infrastruk-
turutbygging omfattes ikke.» 

Komiteens merknader
K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i -

d e r p a r t i e t ,  E l s e - M a y  B o t t e n ,  I n g r i d
H e g g ø ,  O d d  O m l a n d  o g  K n u t  S t o r b e r -
g e t ,  f r a  H ø y r e ,  F r a n k  B a k k e - J e n s e n ,
I n g u n n  F o s s ,  G u n n a r  G u n d e r s e n  o g
C h a r l o t t e  S p u r k e l a n d ,  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  M o r t e n  Ø r s a l  J o h a n s e n ,  Ø y v i n d
K o r s b e r g  o g  J ø r u n d  R y t m a n ,  f r a  K r i s t e -
l i g  F o l k e p a r t i ,  L i n e  H e n r i e t t e  H j e m d a l ,
f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  l e d e r e n  M a r i t  A r n -
s t a d ,  o g  f r a  V e n s t r e ,  P å l  F a r s t a d , deler
forslagsstillernes bekymring for at jordbruksarealet i
Norge minker. Under 3 pst. av Norges totalareal er
dyrket jord, og kun 1,3 pst. kan brukes for matkorn.

På verdensbasis er 10,7 pst. av totalarealet dyrket
jord. Norge ligger vesentlig lavere enn sammenlikn-
bare land, og er blant de landene med lavest prosent-
andel dyrket jord i Europa. 

K o m i t e e n  viser til at det under skiftende regje-
ringer har vært et uttalt mål å begrense omdispone-
ringen av matjord. K o m i t e e n  viser til at regjerin-
gen Bondevik II i 2005, gjennom St.meld. nr. 21
(2004–2005) Regjeringens miljøvernpolitikk og
rikets miljøtilstand, initierte et mål om halvering av
omdisponeringen innen 2010, og med det fastsatte et
mål om at omdisponeringen ikke skulle overstige
5 600 dekar i året. K o m i t e e n  viser til at dette målet
også ble videreført av regjeringen Stoltenberg II.

K o m i t e e n  viser til at landbruks- og matminis-
teren gjentatte ganger har uttalt at det er et mål å øke
selvforsyningsgraden og matproduksjonen. K o m i -
t e e n  viser til Innst. 8 S (2013–2014) der et enstem-
mig storting i forbindelse med statsbudsjettet uttrykte
støtte til disse målene. K o m i t e e n  peker på at det er
naturlig at statsrådens og Stortingets ambisiøse mål
får konsekvenser for politikkutviklingen. K o m i -
t e e n  peker på at det, for å nå målene om økt matpro-
duksjon og økt selvforsyningsgrad, kreves en større
bevissthet om ivaretakelse av norske jordressurser.

K o m i t e e n  viser til at det, ifølge Statistisk sen-
tralbyrå (SSB), ble rapportert en samlet irreversibel
godkjent omdisponering av 330 000 dekar dyrket
jord etter plan- og bygningsloven og jordloven i
Norge i perioden fra 1976 til 2012. Dette tilsvarer litt
mer enn det samlede tettstedsarealet i kommunene
Oslo, Bergen og Trondheim. K o m i t e e n  viser
videre til at det ble omdisponert i underkant av
115 000 dekar dyrket og dyrkbar jord i perioden
2005–2012. Dyrket jord utgjorde størstedelen av
omdisponeringen. 

K o m i t e e n  viser til at det i 2012 i alt ble omdis-
ponert 11 200 dekar dyrket og dyrkbar jord til andre
Beriktiget



2 Innst. 149 S – 2013–2014
formål enn landbruk. De største arealene ble god-
kjent i Hedmark og Oppland, med henholdsvis 2 100
og 1 800 dekar. Deretter fulgte Rogaland med 1 700
dekar og Nord-Trøndelag med 1 600 dekar. Av det
omdisponerte arealet ble 29 pst. omdisponert til tra-
fikkområde, 26 pst. til boligformål og 16 pst. til
næringsbebyggelse og næringsvirksomhet.

K o m i t e e n  viser til at næringskomiteen arran-
gerte høring i saken 11. februar 2014, der følgende
høringsinstanser deltok: Norges Bondelag, Norsk
Bonde- og Småbrukarlag, NHO Mat og Landbruk,
Norsk Landbrukssamvirke, Norske Felleskjøp,
Spire, Naturviterne, Naturvernforbundet, og Natur
og Ungdom. Samtlige høringsinstanser ga uttrykk for
et behov for sterkt, og gjerne sterkere, jordvern. Flere
av høringsinstansene pekte på at det er behov for økt
statlig initiativ for å verne jord, særlig i de største
pressområdene rundt byene, der også jorden er regnet
som den mest produktive. Dette vil blant annet inne-
bære å frata kommunene deler av ansvaret for beslut-
ninger i omdisponeringssaker. Det ble også av flere
av høringsinstansene trukket frem et behov for å
tenke helhetlig, og at et nasjonalt påtrykk overfor
kommunene, både gjennom sanksjoner og insentiver,
kan være nødvendig for å sikre at nasjonale interesser
ivaretas. 

I tillegg ble det av høringsinstansene lagt frem
flere forslag til tiltak som kan styrke fokuset på jord-
vern eller direkte styrke jordvernet. Norges Bondelag
foreslo å sløyfe § 2 i jordloven, med begrunnelse at
§ 2 heller svekker jordvernet enn å styrke det. Norsk
Landbrukssamvirke la frem forslag om å utarbeide en
sårbarhets- og beredskapsanalyse, som en eventuell
nasjonal jordvernplan kan bygge på. Felleskjøpet
drøftet tanken om en jordvernavgift, med eventuell
prisnedskrivning for landareal utenfor dyrket og
dyrkbar mark. Spire foreslo et fremtidsombud som er
uavhengig og som skal tale på vegne av fremtidige
generasjoner. Naturvernforbundet og Natur og Ung-
dom foreslo at omdisponering i utgangspunktet
burde forbys, og at omdisponering kun skal skje ved
tillatelse. 

K o m i t e e n  viser til at spørreundersøkelser viser
at det er stor vilje i befolkningen til et mer aktivt jord-
vern. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , viser til at en utred-
ning gjennomført av AgriAnalyse i 2011 konkluderer
med at det er stor vilje i befolkningen til et mer aktivt
jordvern. 86 pst. av befolkningen mener det er svært
viktig eller ganske viktig å verne om matjorden, slik
at ikke matproduksjonen og kulturlandskapet reduse-
res. Nesten halvparten, 46 pst., mener jordvernet bør

praktiseres strengere, mens 38 pst. mener det bør
være som i dag. 

K o m i t e e n  viser til at det ikke bare er i Norge
det pågår en jordverndebatt. K o m i t e e n  viser til at
Europakommisjonen de siste årene har kommet med
flere rapporter som understreker viktigheten av en
streng jordvernpolitikk. Blant annet viser sluttrap-
porten til prosjektet «Sustainable Agriculture and
Soil Conservation (SoCo)» en rekke konsekvenser
ved svakt jordvern, som varig tap av evne til matpro-
duksjon, redusert karbonbinding, forsterket effekt av
klimaendringene, økt flomfare, økt fare for tørke og
dårligere luftkvalitet.

K o m i t e e n  viser til at prosessen for dannelse av
få centimeter med matjord kan ta fra flere hundre til
tusenvis av år, og at nedbygging av matjord i all
hovedsak er en irreversibel prosess. Matjord som er
blitt bygget ned, kan sjelden tas i bruk igjen til mat-
produksjon. K o m i t e e n  viser til at det dessverre er
slik at matjorden er den beste jorden å bygge på, både
for infrastruktur og nybygg, da jorden ofte allerede er
plan. K o m i t e e n  viser til at samfunnsinteresser sta-
dig blir satt opp mot hverandre, og at dyrket mark
ofte blir nedprioritert.

K o m i t e e n  viser til at det ikke alltid bare er
samfunnsinteresser som står opp mot hverandre i
spørsmål om omdisponering. Det kan også være
nasjonale interesser mot lokale interesser. K o m i -
t e e n  viser til at landbruks- og matministeren, i brev
til komiteen av 16. januar 2014 (vedlagt), velger å
støtte seg til lokale prosesser og gir uttrykk for et
ønske om sterkt lokaldemokrati. K o m i t e e n  stiller
seg bak ministerens støtte til lokaldemokratiet, og
ønsker at det i beslutninger som har lokal interesse,
skal tilstrebes lokale prosesser. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t  o g  A r b e i d e r -
p a r t i e t , mener at det i saker der nasjonale felles-
skapsinteresser står i strid med lokale interesser, bør
vurderes nasjonale retningslinjer. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e
mener like fullt at det i saker der nasjonale felles-
skapsinteresser står i strid med lokale interesser, er
avgjørende med nasjonale retningslinjer og nasjonal
styring. 

K o m i t e e n  mener at omdisponeringssaker er
slike saker. K o m i t e e n  er derfor glad for at land-
bruks- og matministeren har varslet at det kan forven-
tes at fylkesmannen vil følge opp vektleggingen av
jordvernhensyn i plan- og bygningsloven i sin veiled-
ning overfor både fylkeskommunen og kommunene.
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K o m i t e e n  er også glad for at landbruks- og matmi-
nisteren har varslet et initiativ overfor KS, med sikte
på en dialog om hvordan dyrket mark bedre kan iva-
retas i kommuneplanleggingen. 

K o m i t e e n  mener en strategi også bør
omhandle hvordan man skal stimulere lokale myn-
digheter til å øke bevisstheten om arealbruk.

Samtidig merker k o m i t e e n  seg også at land-
bruks- og matministeren i det samme brevet under-
streker at det fremdeles vil være et nasjonalt ansvar å
sørge for at vi har god og nødvendig matjord i landet.
K o m i t e e n  støtter dette, og mener et slikt nasjonalt
ansvar – kombinert med ambisiøse, nasjonalt fast-
satte mål – innebærer et behov for sterkere nasjonal
styring og bedre nasjonale retningslinjer for å sikre et
sterkere jordvern.  

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
mener en helhetlig jordvernplan, slik forslagsstil-
lerne foreslår, kan være ett av flere tiltak som kan
bidra til dette. 

K o m i t e e n  vil understreke viktigheten av god
agronomi for å sikre en optimal utnyttelse av de jord-
bruksarealene Norge har, og ser sammenhengen mel-
lom god agronomi og bondens eierskap til jorden.
K o m i t e e n  peker på at produksjonsevnen til mat-
jorda stadig blir redusert på grunn av manglende
grøfting, kalking og vedlikehold. I tillegg medfører
bruk av traktorer og andre tunge redskaper jordpak-
king. K o m i t e e n  mener dette underbygger viktig-
heten av sterke insitamenter for nydyrking, bedre
ivaretakelse av eksisterende matjord, og et sterkere
jordvern. K o m i t e e n  vil også fremheve at ny tekno-
logi og driftsteknikk av jordbruksproduksjon vil
kunne bidra til å opprettholde produksjonen.

K o m i t e e n  viser til det generasjonsansvaret
som påligger myndighetene, og understreker at for-
valteransvaret bør være et grunnleggende prinsipp i
forvaltning av jordens ressurser. 

K o m i t e e n  mener det kan være behov for ster-
kere og klarere virkemidler i lovverket, og mener at
et virkemiddel som lovfestet hjemmel for vern av
dyrket jord i jordloven bør vurderes som ledd i en
strategi.

K o m i t e e n  mener det, i de tilfeller der jordver-
net må vike for nasjonalt viktige samfunnsinteresser,
og der man har minimert omdisponering av matjorda,
er viktig å hindre at mengden matjord reduseres.
K o m i t e e n  mener dette kan løses gjennom at
utbygger sørger for at utbyggere finansierer nydyr-
kingen av tilsvarende produksjonspotensial som
omdisponeres. K o m i t e e n  peker på at en ordning
om nydyrking kan organiseres gjennom et jorderstat-
ningsfond, der bønder som skal nydyrke søker om

penger fra jorderstatningsfondet. K o m i t e e n  mener
at det, dersom det skal fastsettes pris på jord, må leg-
ges faglig godt funderte vurderinger til grunn.
K o m i t e e n  peker på Bioforsk og Skog og landskap
som to av flere aktører som kunne bistått med gode
faglige vurderinger for prising av jord. 

K o m i t e e n  viser til at det verserer ulike oppfat-
ninger om hvor mye nydyrket areal som kreves for å
erstatte godt jordsmonn. K o m i t e e n  viser til at
NHO Mat og Landbruk i høringen i komiteen
11. februar 2014 hevdet at det kreves et sted mellom
to til fire dekar nydyrking per dekar matjord som
bygges ned, for å opprettholde produksjonen.
K o m i t e e n  mener dette viser at nydyrking alene
ikke løser utfordringene knyttet til nedbygging av
matjord.

K o m i t e e n  viser til at flytting av jord ofte blir
trukket frem som en del av løsningen på produk-
sjonstapet knyttet til forholdet mellom nydyrket jord
og godt jordsmonn. K o m i t e e n  viser til at det i liten
grad har vært vellykkede jordflyttingsprosjekter i
Norge, men at dette er blitt gjennomført med større
hell, og i større skala, i andre land som blant annet
Sveits. K o m i t e e n  mener jordflytting bør være ett
av flere virkemidler som tas i bruk i tilfeller av
omdisponering av jord, etter at det er blitt dokumen-
tert at dette er et hensiktsmessig virkemiddel for å
øke produktiviteten på etablerte eller nydyrkede
areal.

K o m i t e e n  viser også til at Bondelaget i sitt
innspill i høringen 11. februar 2014 pekte på at det er
god kartlegging av jordsmonn i Norge, og at det er et
problem at kartleggingen ikke i stor nok grad blir tatt
hensyn til i arealplanleggingen i kommunene.
K o m i t e e n  mener det som et ledd av en strategi bør
vurderes om det i større grad bør gis statlige pålegg
om at kommunene i større grad må ta i bruk jords-
monnskartlegging i arealplanleggingen.

K o m i t e e n  mener jordflytting, jorderstatnings-
fond, vernehjemmel i jordloven, og nye omdispone-
rings- og matjordmål er elementer som bør vurderes
inn i en jordvernstrategi. 

K o m i t e e n  mener det er behov for en overord-
net gjennomgang av virkemidlene i jordvernet. Vi
mener derfor regjeringen må utarbeide en helhetlig
jordvernstrategi for å styrke jordvernet ytterligere. I
en slik strategi bør det særlig vurderes positive virke-
midler og insitamenter som stimulerer kommunene
til å prioritere jordvern, og som bidrar til at de totale
samfunnsøkonomiske kostnadene ved å bygge ned
matjord vektlegges i sterkere grad.

K o m i t e e n  fremmer følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen i egnet form fremme
forslag for Stortinget om jordvernstrategi.» 
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e  viser til Innst. 507 S
(2012–2013), jf. Dokument 8:129 S (2012–2013),
der det ble fremmet en rekke forslag for å styrke jord-
vernet. Blant annet ble det fremmet forslag om verne-
hjemmel i jordloven, mer ambisiøse omdispone-
ringsmål, jorderstatningsfond og matjordmål som
sikrer en gitt andel matjord per innbygger.  

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S e n t e r p a r t i e t
mener at dispensasjonssøknader om omdisponering
av matjord må stilles i bero til en helhetlig strategi er
vedtatt. Sakene er av stor betydning, og må sees i en
større sammenheng. D e t t e  m e d l e m  understreker
at det i Vestby og Trondheim er snakk om betydelige
arealer med svært produktiv jord, og hvor det har blitt
lagt frem flere alternativer til å bygge ned matjorda.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av en samlet

komité. 

K o m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre
følgende 

v e d t a k :

I

Stortinget ber regjeringen i egnet form fremme
forslag for Stortinget om jordvernstrategi.

I I

Dokument 8:13 S (2013–2014) – representant-
forslag fra stortingsrepresentantene André N.Skjel-
stad, Pål Farstad, Ola Elvestuen og Abid Q. Raja om
en helhetlig jordvernplan – vedlegges protokollen.

Oslo, i næringskomiteen, den 20. mars 2014

Marit Arnstad Line Henriette Hjemdal
leder ordfører
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Vedlegg 

Brev fra Landbruks- og matdepartementet v/statsråden til næringskomiteen, 
datert 16. januar 2014  

Svar på Dokument 8:13 S ( 2013-2014 ) Represen-
tantforslag fra stortingsrepresentantene Andre N.
Skjelstad, Pål Farstad, Ola Elvestuen og Abid Q.
Raja om en helhetlig jordvernplan

Jeg viser til oversendelse fra Stortingets nærings-
komite datert 10. januar 2014 der komiteen ber om
Landbruks- og matdepartementets vurdering av
ovennevnte representantforslag. 

Representantene har fremmet følgende forslag:

1. Stortinget ber regjeringen fremme en helhetlig
jordvernplan.

2. Stortinget ber regjeringen stille alle dispensa-
sjonssøknader om omdisponeringer av matjord i
bero inntil en helhetlig jordvernplan er vedtatt.
Eventuelle dispensasjonssøknader i forbindelse
med allerede fattede vedtak knyttet til infrastruk-
turutbygging omfattes ikke. 

Innledning

I regjeringens politiske plattform sier vi at vi vil
ta vare på god matjord, men balansere jordvernet mot
storsamfunnets behov. Vi vil også arbeide for en høy-
est mulig selvforsyning av mat ut fra beredskapshen-
syn.  Jordvernet har fått stor oppmerksomhet etter at
den nye regjeringen tiltrådte. Også internasjonalt er
dette et viktig tema, og har stor oppmerksomhet. Vi
blir stadig flere mennesker, og flyttestrømmene fort-
setter å gå fra bygdene til byer og tettsteder, både i
Norge og i andre land. Det gir press på dyrka mark,
og vi har de samme utfordringene nasjonalt som glo-
balt. Til tross for dette har det aldri vært produsert
mer mat enn nå. 

Angående forslag 1 – om å fremme en helhetlig 
jordvernplan

Jeg forstår forslaget slik at en nasjonal plan/stra-
tegi for jordvern forventes å si noe om avveiningen
mellom jordvern og andre sterke samfunnsinteresser.
Jeg forstår også forslaget slik at en mener at en slik
plan/strategi bl.a. bør si noe om kvaliteten på jord-
bruksarealene og noe om nydyrking og jordflytting
som kompensasjon for omdisponeringen av dyrka
mark. 

Plan- og bygningsloven er det viktigste virke-
middelet vi har i dag for å forvalte arealene og ta vare
på matjorda. Rikspolitiske retningslinjer for samord-
net areal- og transportplanlegging (T-5/93) er et vik-
tig verktøy etter plan- og bygningsloven for å avveie

de ulike verne- og utbyggingsinteressene mot hver-
andre, herunder jordverninteressene.

Etter pbl § 6-1 skal det hvert fjerde år utarbeides
nasjonale forventninger til regional og kommunal
planlegging. Et nytt forventningsdokument skal utar-
beides før sommeren 2015, og vil kunne bidra til å
klargjøre nærmere regjeringens jordvernpolitikk
overfor kommunene og fylkeskommunene.

Jeg mener at en aktiv bruk av plan- og bygnings-
loven gir mulighet for langsiktige løsninger som iva-
retar hensynet til samfunnsutviklingen samtidig som
vi tar vare på matjorda. Først og fremst mener jeg det
blir viktig å få kommunene til å gjøre en god jobb
med sine arealplaner. Denne regjeringen har stor tro
på lokaldemokratiet og mener at det er lokalt at man
kjenner sine utfordringer best.

Kommunene har en svært sentral rolle med å iva-
reta nasjonale og regionale jordvernhensyn, ved at de
har hovedansvaret for arealforvaltningen gjennom
planlegging og forvaltning etter plan- og bygningslo-
ven. Det er viktig at kommunene vektlegger jordver-
ninteressene sterkt i sin planlegging og på den måten
tidlig ser betydningen av jordressursene og ser etter
alternativer til omdisponering. Kommunene må også
arbeide for en høyest mulig utnyttelse av gamle og
nye byggeområder. I tillegg mener jeg det er viktig at
fylkesmannen følger opp vektleggingen av jordvern-
hensyn i plan- og bygningsloven i sin veiledning
overfor fylkeskommunen og kommunene. 

Også av hensyn til jordvernet trenger Norge
større og mer robuste kommuner. En kommunere-
form er et av de viktigste grepene for å få til en bedre
arealplanlegging. Jeg viser til at regjeringen er i gang
med å planlegge en kommunereform. I store kommu-
ner vil det være mulig å vurdere store arealer under
ett, og det vil være flere områder tilgjengelig med
sikte på utbygging. I store kommuner vil det også
være mulig å bygge opp større og bedre fagmiljøer.

Jeg ønsker å signalisere at vi overfor kommunene
kommer til å rette oppmerksomhet mot å legge stor
vekt på ansvaret for matjorda. Jeg har varslet et initi-
ativ overfor KS, og jeg ønsker å invitere til å møte
ordførerne og ta opp dette temaet med sikte på en dia-
log om hvordan dyrka mark kan ivaretas bedre i kom-
muneplanleggingen. Det kommer selvfølgelig til å
være et nasjonalt ansvar også videre å sørge for at vi
har god og nødvendig matjord i landet.

Vi har god kunnskap om jordressursene våre, og
kunnskapen blir stadig bedre gjennom forskning og
jordsmonnskartlegging. Det er viktig at denne kunn-
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skapen også er tilgjengelig for kommuner, arealplan-
leggere og utbyggere. Kunnskap og informasjon om
dette vil være en viktig del av dialogen med kommu-
nesektoren.

Denne regjeringen er opptatt av å bygge landet.
Dette gjelder både veier, jernbane og boliger. Utbyg-
gingen skal skje på en effektiv og bærekraftig måte,
der vi får gode og langsiktige løsninger. Derfor er jeg
opptatt av at nasjonale hensyn, som vern av matjord,
klargjøres tidlig i planprosessen. Jeg ønsker å bidra
til økt bevissthet om betydningen av å komme tidlig
på banen. Greier vi dette når det gjelder vern av mat-
jord, tror jeg det kan være et godt bidrag til å holde
omdisponeringen nede.

Jeg kommer til å rapportere til Stortinget om
utviklingen på dette området gjennom de årlige bud-
sjettproposisjonene. Her vil jeg orientere om status
og resultater, og om den kunnskapen vi har om jord-
ressursene. En ”verneplan” utover dette ser jeg ikke
behov for på det nåværende tidspunkt, men jeg vil
sammen med kommunesektoren vurdere virkemidler
for en best mulig planlegging og ivaretakelse av area-
lene. 

Angående forslag 2 – om å stille alle dispensasjons-
søknader om omdisponering av matjord i bero inntil 
en helhetlig jordvernplan er vedtatt

Dispensasjonssaker om omdisponering behand-
les i kommunene. Dersom en dispensasjonssak blir

påklaget av fylkesmannen, vil denne bli avgjort av en
settefylkesmann. Jeg oppfatter derfor dette forslaget
slik at det er innsigelsessakene som gjelder omdispo-
nering av dyrka jord, og som skal behandles i Kom-
munal- og moderniseringsdepartementet, som det er
ønske om å stille i bero. 

Det er et svært lite antall plansaker knyttet til
jordvernspørsmål som kommer til avgjørelse i Kom-
munal- og moderniseringsdepartementet. Plansaker
der innsigelsesmyndigheter har fremmet innsigelse,
og dermed løftet sakene for avgjørelse i Kommunal-
og moderniseringsdepartementet, har allerede vært i
prosess i kortere eller lengre tid. Jeg tillater meg å
minne om at flere av sakene allerede har ligget lenge,
uten at den forrige regjeringen maktet å foreta en
avklaring.

Jeg mener derfor det ikke vil være rimelig at
disse sakene skal stilles ytterligere i bero i påvente av
en eventuell statlig jordvernplan. Kommuner og til-
takshavere har behov for raske avklaringer og forut-
sigbarhet og ikke nye utsettelser. Denne regjeringen
arbeider for å redusere saksbehandlingstiden og
skape større forutsigbarhet for kommuner og utbyg-
gere. Jeg vil derfor fortsette å arbeide for at saker,
også plansaker og dispensasjonssaker, kan behandles
raskere under vår regjering, og jeg vil selv ha fokus
på grundig, men også rask saksbehandling når LMD
skal uttale seg.
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